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Obnovení provozu trolejbusů v jihlav-
ské pěší zóně není zatím na pořadu dne. 
Záležet bude na dotačních programech i 
na statice. 

Pavel Bajer ז

Asi polovina občanů vjíždí do pěší zóny v Bene-
šově ulici v Jihlavě neoprávněně. Vyplynulo to ze 
závěrů, se kterými na tiskové konferenci seznámili 
novináře jihlavští radní. 

Podle informací města v půlce ledna kontrolo-
vali strážníci městské policie vjezdy do pěší zóny. 
Podle radního Davida Bekeho (ODS) se tam v pět 
hodin ráno, když je spuštěn sloupek zamezující 
vjezd do Benešovy ulice, vytvoří fronta aut. A ne 
všichni mají oprávnění do ulice vjet.   

„Asi 25 % těch, co vjíždějí, se dobrovolně přizná, že 
si zkracují cestu. Odhadujeme, že dalších 25 % řidičů 
je dobře připraveno a ví, co mají říci. A 50 % jsou ti, 
kteří by tam správně vjet mohli,“ shrnul radní. 

Podle Bekeho jim z pěší zóny chodí dlouhodobě 
podněty od občanů, aby řešili provoz v pěší zóně. 
„My tu situaci monitorujeme a analyzujeme,“ podotkl. 

Hovořil také o dalším 14denním šetření v pěší 
zóně ve spolupráci s městskou policií, kdy budou 
výsledky dále vyhodnocovat. 

„Musíme to vážit na lékárnických vahách, protože 
si uvědomujeme, že režim v pěší zóně je důležitý pro 
ty, co tam bydlí, ale i pro návštěvníky a subjekty, které 
tam podnikají,“ přiblížil radní.  

Doplnil, že zájmy obyvatel i osob vjíždějících do 
Benešovy ulice jdou proti sobě. „Budeme hledat 
takové řešení, které vylepší situaci a eliminuje řidiče, 
kteří tam nemají co dělat, a přitom to zachová uživa-
telský komfort pro občany, co tam žijí a podnikají,“ 
slíbil Beke. 

Za neoprávněný vjezd do pěší zóny strážníci jih-
lavské městské policie na místě peněžní sankce 

Čtvrtina řidičů nemá v pěší zóně co dělat

dávat nemohou. „O výši pokuty rozhoduje správní 
orgán, v našem případě to je odbor dopravy,“ sdělil 
na dotaz JL ředitel městské policie Jan Frenc. 

Radní Beke jako možné opatření zmínil revizi 
držitelů elektronických karet pro vjezd do Bene-
šovy ulice. Naznačil, že někteří uživatelé ji mohou 
mít neoprávněně. 

„Budeme je přidělovat těm, co je skutečně potřebují, 
ať už to jsou zdravotní nebo sociální služby, kde není 
jiná možnost,“ řekl k elektronickým kartám.  

V minulosti radnice zvažovala možnost obno-
vení průjezdů vozů MHD Benešovou ulicí. To by 

umožnilo časovou úsporu například cestujícím z 
Masarykova náměstí na Dům zdraví. 

I o tomto tématu se na tiskové konferenci hovo-
řilo. Podle primátora města Petra Ryšky (ODS) k 
tomu v nejbližších letech nedojde. Podle něj však 
bude záležet na případných evropských dotacích 
na trolejovou dopravu. Jenže v souvislosti s pod-
zemím pod ulicí by průjezd parciálních trolejbusů 
nemusela umožnit statika. 

„Co se týká statiky, tak vyšla špatně, ale je otázka asi 
dalšího šetření, jestli by to opravdu byla stopka, nebo 
ne,“ připustil Ryška.  

PO RÁNU se „dveře“ (v podobě zasunutého sloupku v Palackého ulici) do pěší zóny v Jihlavě netrhnou. Podle 
města sem vjíždí řada motoristů, kteří si pouze zkracují cestu.  Ilustrační foto: Petr Klukan


